
Referat for arbejdsdag i skolebestyrelsen 14. januar 2022 kl 9-16 

Tilstede: Janne (JK), Rikke, Mia (MF), Charlotte, Rune, Eva (EV), Flemming (FM), Anders (AB), Anna 

(AR), Mette (MS), Anthony (Senere) 

Afbud: Thomas 

Dagsorden:  

Tid Punkter Forberedelse  

8.00 – 

9.00 

 Valgbestyrelsen mødes før mødet 

Vi mødes på Annas kontor. 

(Anna, Mia og Charlotte)  

Se bilag vedr. tidplan for skolebestyrelsesvalget. 

 

 

9.00 – 

10.00 

Velkommen! 

Orientering og årsberetning 

Vi starter med orienteringspunkter fra 

ledelse og formand samt godkendelse 

af årsberetningen. 

Læs vedhæftede forslag til årsberetning.  

Ledelse:  

Corona: Vi er kommet godt i gang med klasse- og 

årgangsopdeling. Mange forældre henter selvtest, og der 

er mulighed for at blive testet fra 14-18 hver tirsdag i 

festsalen. 

Fælles udeareal: Det er yderligere forsinket grundet når 

det er klar til brug. Anna og Lone udarbejder information 

til alle forældre, elever og medarbejdere, der beskriver 

hvordan vi bedst muligt bruger området.  

Ekstra skole/hjemsamtale: Samtalen afholdes i stedet for 

elevplan. Alle teams skal aftale en ramme for samtalen.  

Der er lagt op til at det skal være en s/h, hvor der 

eksperimenteres med en højere grad af inddragelse af 

elever. 

Udviklingsprojektet om undervisningsdifferentiering: 

Udviklingsprojektet er godt i gang og strækker sig over 

flere år. Der har været et oplæg  af en ekstern, samt en 

vejledning af årgangsteam med udgangspunkt i 

praksisnære forløb. Der kommer endnu én vejledning i 

foråret, hvor der er fokus på evaluering af forløb. 

SFO: Medarbejdergruppen er i gang med et forløb om det 

fysiske læringsmiljø med Winie Ricken. 

Der er 100 dages fest i børnehaveklassen i dag. 

Planlægning af skoleåret 22/23 er i gang. 



3 klasserne starter i klub d. 1. marts 2022.  

Mini starter d. 1. maj 2022. 

Maria Kisbye-Hansen er tilbage fra barsel.  

Personale:  

Vi er i gang med en proces om skolens organisering. 

Formanden: 

Der er skolebestyrelses valg. Valgbestyrelsen har holdt 

møde og har talt om, at det er yderst vigtigt, at det gode 

konstruktive samarbejde i skolebestyrelsen mellem 

elever, forældre, medarbejdere og ledelsen skal 

videreføres til den nye bestyrelse. 

Se bilag vedr. tidplan for skolebestyrelsesvalget. 

Årsberetning: 

Blev gennemgået – mindre rettelser. Godkendt 

 

10.00- 

10.45 

Skolens udbygning 

Vi får besøg af chef for dagtilbud og 

skoler i Allerød Kommune, Dorthe Lund 

Nielsen, om BSUs godkendelse af 

tidsplan, udbud og pædagogisk 

grundlag. Rammer for kommunikation 

fremadrettet.  

Se punkt 4 i referatet her:  

https://www.alleroed.dk/politik/dagsordener-og-

referater/udvalg/dagsorden?agendaid=7cc92baa-c106-

4f32-a8ae-8eb17a7204df&searchText= 

 

 10.45 – 

11.30 

Princip for kommunikation vedr. 

udbygning 

Efter dialogen med Dorthe konstruerer 

vi en kort punktliste som specifikt 

princip for denne kommunikation, set i 

lyset af overdragelse til ny bestyrelse. 

Udbygningen skal, efter planen, være færdig skolestart 

2024. 

Når den nye skolebestyrelse er konstitueret, skal Dorthe 

Lund, Dan Smed og Hans Dyrby med på et 

skolebestyrelsesmøde, hvor rammerne for 

kommunikation aftales. 

Kommunikation – opmærksomhedspunkter: 

DET BLIVER GODT! 

 Fakta meldes ud, inkl. tidsplan. Berolige forældre 

vedr. fx udeområder, undervisningsvogne, 

byggeproces m.m.,  

 Særskilt kommunikation om klubben, da den er 

første del af udbygningen 

https://www.alleroed.dk/politik/dagsordener-og-referater/udvalg/dagsorden?agendaid=7cc92baa-c106-4f32-a8ae-8eb17a7204df&searchText
https://www.alleroed.dk/politik/dagsordener-og-referater/udvalg/dagsorden?agendaid=7cc92baa-c106-4f32-a8ae-8eb17a7204df&searchText
https://www.alleroed.dk/politik/dagsordener-og-referater/udvalg/dagsorden?agendaid=7cc92baa-c106-4f32-a8ae-8eb17a7204df&searchText


 Skilte (evt. QR), hvor der står hvem og hvad, der 

bygges samt baggrunden for byggeriet 

 Billeder før og efter 

 Kommunikeres på AULA, hjemmesiden, Alt om 

Blovstrød, Allerød Nyt (tekst, billeder m.m.) 

 Styregruppen udarbejder information om 

udbygningen 

11.30-

12.00 
Frokostpause  

12.00 -

14.00 

Trafik 

Sikker trafik omkring Blovstrød Skole – 

Vi starter med en ”Walk and talk” 

rundt om skolen, ser på 

trafikforholdene. 

Hjemme igen drøfter vi indholdet i 

oplægget, tilpasser det og aftaler 

eventuelle tiltag, formidling og 

eventuel involvering af elevråd og 

kontaktforældre. 

Læs vedhæftede oplæg.  

Trafikpolitik blev drøftet. 

Opmærksomhedspunkter fra ”walk and talk”: 

 Det fungerer med personaleparkeringen og Kiss-

and-drive ved svømmehallen. Stien ved 

Gadekæret, der blev flyttet, fungerer godt. 

 Ledelsen kontakter Maria Petersen 

(trafikplanlægger) vedrørende lyskrydset ved 

Kongevejen (Placering stander med tryk og 

forlænget tid på grønt lys i skolepatruljen), 

jordstykket ved den grønne legeplads (Evt. lukkes 

af eller laves båse? Store sten? Belysning?), mere 

lys ved T-krydset ved Blovstrød Byvej og 

Byagervej, supercykelsti (højresving og ingen stop 

ved lysreguleringen på Kongevejen), cykelstien på 

Sortmosevej (Sortmosevej krydses to gange). 

Ledelsen melder tilbage til skolebestyrelsen efter 

besøget. 

 Vi sender ikke et større skriv ud til forældrene lige 

nu, men drøfter trafikpolitikken med 

kontaktforældrene på kontaktforældremødet. 

14.00 – 

14.15  
Kaffepause   

14.15  – 

16.00 

Kost- og Sundhedsprincippet  

Anden behandling.  

Hvad er særligt vigtigt for os i et 

princip? 

Se referat af ordinært møde den 15.11.21 

Drøftelse: 
XX-politik – overvejelser: 
Formål: Hvorfor vil vi det her? 

- Alle børn har mulighed for måltid 
- Læringsparate, i stedet for uro 

Et varmt frokostmåltid 
- Også et forældreønske 



Skolen er meget optaget af børnene 

som hinandens rollemodeller, hvad de 

små ser de store har med ind på skolen 

 

- En mikroovn? 
- Ordning, der kan bæres af et firma og/eller en 

årgang 
- Et supplement 

Hvad er ok at spise- og drikke på skolen 
- Herunder energidrikke 
- Allergier m.m. 
- Kan man præge butiksindretningen? 

Tid til at spise 
Fællesskabet i at gå i netto 
 
Se hjemmesiden https://altomkost.dk/for-fagfolk/skoler-
og-fritidsordninger/ 
 
og et beslægtet inspirationsprincip samt refleksionsskema  
https://www.skole-foraeldre.dk/artikel/motion-og-
bev%C3%A6gelse 
 
Udvalg nedsat bestående af JK og AR/MS.    

Formål: Fokus på elevernes læringsparathed 
 

Vi skal leve op til kommunens Sundhedspolitik  

Der er god viden at Rammer for det gode måltid: 

https://altomkost.dk/for-fagfolk/skoler-og-

fritidsordninger/anbefalinger-til-rammer-om-det-gode-

maaltid-i-skolen-og-fritidsordningen/ 

Hvad skal eleverne spise? Hvordan skal vi spise? 

 Hvad er skolens opgave? Hvad er forældrenes 

opgave? 

 Skolen skal ikke være belærende over for 

forældrene mht. madpakkerne 

 Børn og voksne er hinandens rollemodeller 

 Forskning: Elever spiser mere usundt, når de må 

forlade skolen? 

 Hvem skal sørge for, at et evt. princip overholdes? 

 Undersøge behovet for mad/bod, og hvor stort er 

problemet med chips og energidrikke? 

Hvis vi skal have madordning, skal det være a la ”Agnes”, 

hvor udleveringen foregår af elever fra udskolingen på 

skift. 

Så længe vi ikke har en bod, skal udskolingen have det 

privilegie, at de kan gå fra skolen. 

https://altomkost.dk/for-fagfolk/skoler-og-fritidsordninger/
https://altomkost.dk/for-fagfolk/skoler-og-fritidsordninger/
https://www.skole-foraeldre.dk/artikel/motion-og-bev%C3%A6gelse
https://www.skole-foraeldre.dk/artikel/motion-og-bev%C3%A6gelse
https://www.alleroed.dk/Files/Files/Politik%20og%20strategi/Politikomr%C3%A5der/Sundhedspolitik%202021-24_H%C3%B8ringsudkast.pdf
https://altomkost.dk/for-fagfolk/skoler-og-fritidsordninger/anbefalinger-til-rammer-om-det-gode-maaltid-i-skolen-og-fritidsordningen/
https://altomkost.dk/for-fagfolk/skoler-og-fritidsordninger/anbefalinger-til-rammer-om-det-gode-maaltid-i-skolen-og-fritidsordningen/
https://altomkost.dk/for-fagfolk/skoler-og-fritidsordninger/anbefalinger-til-rammer-om-det-gode-maaltid-i-skolen-og-fritidsordningen/


Vi vil gerne have et princip, der baserer sig på dialog og 

sund fornuft frem for regler. 

Den skal opbygges med forældrenes, skolens og elevens 

rolle.  

Sundhedsplejersken kan inddrages. 

Skal der være input fra kontaktforældrene? Lærerne? 

Pædagogerne? 

JK og MF kommer med et input til en af de kommende 

møder. 

 Evt. 
Blovstrød Skoles værditavle skal opdateres – ledelsen er i 

dialog med billedkunstlærerne, med elevinddragelse. 

 

Ref MS 


